

Prof. Dr. Dr. h. c. mult. Ernst Theodor Rietschel

Ernst Theodor Rietschel ist der Vorstandsvorsitzende des Berlin Institute of Health (BiH) sowie EU-Beauftragter des Präsidiums von acatech – Deutsche Akademie der Technikwissenschaften in Berlin. Von 2005 bis Mitte 2010 war er Präsident der Leibniz-Gemeinschaft und ist seit 2000 Mitglied der Deutschen Akademie der Naturforscher Leopoldina.

Ernst Theodor Rietschel studierte Chemie an der Ludwig-Maximilians-Universität in München und der Albert-Ludwigs-Universität Freiburg und wurde promoviert 1971. 1978 habilitierte er sich für das Fach Biochemie. Nach einem Postdoc-Aufenthalt an der University of Minnesota in den USA war Ernst Theodor Rietschel von 1975 bis 1978 Wissenschaftler am Max-Planck-Institut für Immunbiologie in Freiburg. 1980 nahm er einen C4-Ruf an die Universität Lübeck und das Direktorat am Forschungsinstitut Borstel (jetzt Leibniz-Zentrum für Medizin und Biowissenschaften) an. Von 1990 bis 1994 war er als Präsident des Lycée Français in Hamburg eingesetzt.

Prof. Dr. Dr. h. c. mult. Ernst Theodor Rietschel

Ernst Theodor Rietschel is the Chairman of the Berlin Institute of Health (BiH) and European Affairs Representative at acatech – German Academy of Science and Engineering in Berlin. From 2005 to mid-2010 he was the President of the Leibniz Association and since 2000 is a member of the German Academy of Natural Scientists Leopoldina.

He studied chemistry at the Ludwig-Maximilians University in Munich and the Albert-Ludwigs-Universität Freiburg and received his doctorate in 1971. In 1978 he qualified as a professor for biochemistry. After a postdoc stay at the University of Minnesota in the USA Ernst Theodor Rietschel was from 1975 to 1978 scientists at the Max Planck Institute for Immunobiology in Freiburg. In 1980 he accepted a C4-professorship at the University of Lübeck and the Directorate at the Borstel Research Institute (now Leibniz Center for Medicine and Biosciences). From 1990 to 1994 he has been President of the Lycée Français in Hamburg.